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PROGRAM SCHŮZE VÝBORU SSLB 12. 4. 2024 

OREA CONGRESS HOTEL BRNO 

1. Úvod, prezence členů, hospodaření, kontrola úkolů z minulé 
schůze výboru (J. Kozák, I. Vrba)

 Hospodaření společnosti za minulý rok se pohybuje stále 
v pozitivních hodnotách díky kongresovým aktivitám 
SSLB a členským příspěvkům.  

2. Schválení nových členů: 
 MUDr. doc. Kamal Mezian, Ph.D., MUDr. Andrea Po-

láková 

3.	 Založení	 sekce	 nelékařských	 zdravotnických	 pracovníků	
v rámci SSLB 

 Informace podaly doc. Petra Mandysová, MSN, Ph.D., 
a Mgr. Zuzana Červenková, Ph.D., z Univerzity Pardu-
bice, Fakulty zdravotnických studií. Obě kolegyně již 
dlouhodobě pracují v problematice léčby bolesti v rámci 
své odbornosti a spolupracují s EFIC. Byly předloženy 
dlouholeté studijní a publikační aktivity obou kandidátek 
do sekce, prezentován plán na Virtual Pain Education 
Summit 2024, představena aktivita Pain School, získa-
ná pro ČR. Prezentovaly též návrhy k součinnosti této 
sekce v rámci SSLB. Výbor souhlasí se vznikem sekce, 
ale je potřeba úprava stanov v zastoupení předsedů sekcí 
ve výboru SSLB (otázkou úpravy stanov byla pověřena 
doc. Fricová).  

 4.	Vzdělávací	program	v	oboru,	atestace,	akreditace,	stáže 
(D. Vondráčková)

 V únoru se konal specializační kurz Lékařská psycholo-
gie a komunikace v léčbě chronické bolesti s účastí 20 
odborníků i z jiných oborů; akci zajistila IPVZ katedrou 
rehabilitace. Kurz se bude opakovat i na podzim pro velký 
zájem lékařů. Probíhají kurzy intervenční algeziologie – 
teoretické i na kadáverech (zajišťují J. Lejčko a Š. Kozák 
– IPVZ a FN KV).

 Účast na teoretickém kurzu byla letos malá. Diskutovalo 
se o vhodnosti zařazit tento typ vzdělávání mezi povinné 
akce pro získání atestace z oboru algeziologie. Problé-
mem je asi nedostatečná informovanost o akcích, proto 
je nezbytné zveřejnit je na všech webových stránkách 
SSLB (aktuálně jsou ve stadiu přeměn). Do budoucnosti 
uvažujeme zaměřit kurz cíleně na jednotlivé anatomické 
oblasti, regiony. 

 Atestace z algeziologie bude 3. 6. 2024 (přihlášeni  
2 lékaři). Byla navržena a diskutována možnost nižšího 
typu akreditace i pro zkušená soukromá pracoviště dle 
návrhu sekce privátních algeziologů. Kandidátská pra-
coviště by musela splnit určité nutné podmínky (počet 
pacientů, výkony, …), které by stanovila naše oborová 
akreditační komise na MZ ČR. Vzdělávání dané vyhláš-
kou včetně pobytu lékařů na současných akreditovaných 
pracovištích se nebude měnit. Ministerstvo zdravotnictví 

a akreditační komise bude muset schválit úpravu Vzdě-
lávacího programu podle návrhu Společnosti. Opět 
jsme vyslovili žádost o uveřejnění atestačních otázek 
a navrhli jejich uložení na webové stránky (www.sslb.
cz) – dr. D. Vondráčková a dr. J. Hrubešová pošlou 
materiály k posouzení všem členům výboru k prostu-
dování a návrhu ev. úprav vzdělávacího programu. 
Další součinnost s uveřejněním otázek a propagace 
vzdělávacích kurzů bude podpořena PR skupinou a PR 
agenturou (Š. Kozák, N. Popperová).    

5. Připomínkování plánované novelizace vyhlášky č.99 
/2012Sb a. o minimálním personálním zabezpečení 
a věcném a technickém vybavení zdravotnických zařízení

 Ze strany MZ ČR byl osloven předseda J. Kozák. Při-
pomínkoval zcela chybné uvedení odborností, které 
jsou určeny ve stávající vyhlášce k provádění odborné 
činnosti v oboru algeziologie. Upozornil na nutnost 
změny v chystané vyhlášce, ve které není uvedena naše 
odbornost algeziologie jako jediná možná k vykonávání 
algeziologické praxe, ač se jedná o samostatný nástav-
bový obor od roku 2011. Nezbytnost uvést algeziologii 
jako specializaci k léčebně preventivní činnosti v tomto 
oboru zdůraznil korespondenčně i telefonicky na Odboru 
zdravotní péče MZ ČR (referent Mgr. M. Kršiak).

6. Zpráva z časopisu BOLEST
 Aktualizaci kontaktů nových členů pro zasílání časopisu 

zajistí sekretariát SSLB (V. Kotrbová, která nahlásí jmé-
no nového člena SSLB vydavateli TIGIS). Diskutovali 
jsme o kvalitě článků a možnosti využít články z knihy 
Algeziologie v kazuistikách. Zdůraznili jsme, že recenzní 
řízení u článků je dle zkušeností autorů velmi rozdílné 
kvality a chybí i zpětná vazba na provedené úpravy po 
recenzi. Výbor doporučil, aby redakční rada byla aktivnější 
v obsahu, např. pořádáním diskusních fór a sděleními re-
agujícími na články, novinkami z literatury z oboru, které 
mohou být stručné, aby nezatěžovaly autory – současně by 
interaktivita i krátká sdělení zvýšila atraktivitu časopisu. 
Diskutovat o tom bude redakční rada s šéfredaktorem 
prof. Rokytou.           

7. Zpráva o činnosti Sekce IA, kurz intervencí – IPVZ 
 Kurz s kadávery na 3. LFUK (Lejčko, Gabrhelík, 

Popperová, Š. Kozák):
 Kurz teoretických a praktických částí je v plánu opět 

v roce 2024. Budou udělovány certifikáty za absolvování 
teoretické i praktické části kurzů v intervenční algeziolo-
gii. Certifikát je validní pro instituce a srovnatelný s ev-
ropským certifikátem – FIPP. Certifikace by měla být pod 
patronací ČLK – informace zajistí Š. Kozák, garantem je 
SSLB. 
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8. Zpráva o www.sslb.cz , www. nechcibolest.cz, www.Algezio-
log.cz, pacientské organizaci (PO), PR agentuře (Š. Kozák)            

 Výbor konstatoval nedostatečné získávání algeziologic-
kých pacientů do databáze PO a velké rezervy v nabízení 
služeb pro pacienty. Vydanou tiskovinu ze strany PO pro 
ambulance hodnotí kladně. Stále je možno poskytnout 
propagační materiál ambulancím zdarma. PO navázala 
kontakt a spolupráci s PR agenturou SSLB. J. Procházka 
nabídl vhodnou osobu – algeziologickou pacientku, která 
by spolupracovala v aktivní pomoci pacientům.

 PR agentura pracuje kvalitně, již jsou výsledky, zejména 
v úpravě webových stránek společnosti, mediální prezentaci 
společnosti formou článků a vystoupení v mediích. Výsled-
ky (včetně ekonomických nákladů) jsou hodnoceny s PR 
skupinou SSLB na konferencích online 1× měsíčně a agen-
tura dodává výsledky činnosti s hodinovým rozvrhem prací. 
Online konference se účastní PR skupina výboru SSLB  
(Š. Kozák, dr. Popperová), podle možností i doc. Kozák. 

9. Mezinárodní činnost – IASP, EFIC, kongres 5.- 9. 8. 
2024 v Amsterdamu (Š. Kozák)

 Kongresu IASP se zúčastní několik členů výboru. Š. Kozák 
jako zástupce SSLB pro mezinárodní činnost se zúčastní 
jednání zástupců odborných společnosti IASP. Z EFIC 
nabídli možnost překladů materiálů s odbornou tematikou, 
které uveřejňují renomovaní autoři.  

10. Sekce mladých algeziologů, aktivity SMA (Kynclová)
 Navrhla a již provádí zajímavou aktivitu – návštěvu vytipova-

ných pracovišť, která mohou nabídnout zajímavé algeziolo-
gické postupy nebo činnost. Jedná se většinou o jednodenní 
návštěvu pracoviště u určitého odborníka, tedy jistou formu 
poučení z odborné algeziologické práce formou krátké 
stáže. Možnost přihlášení na stránkách www.algeziolog.cz. 

11. Zpráva Sekce privátních algeziologů – SPA (Popperová) 
 Dr. Popperová vytvoří přihlašovací formulář do SPA 

a poskytne jej i PR agentuře Insighters (formulář bude 
k dispozici na webu SSLB). Navrhuje zabezpečit po právní 
stránce privátní sektor pro jeho ochranu proti nespolu-
pracujícím pacientům, ev. vytvořit stanovisko a opatření 
na ochranu proti různým nelegálním nátlakům (včetně 
tlaku na preskripci návykových látek).

12. Nový termín výborové schůze SSLB JEP
 bude 2. 10. 2024 v 17:00–18:30 na Slovensku (Dialogy 

Bratislava 3.–5. 10. 2024). Výbor vyzývá k aktivní účasti 
na kongresu.             

 13. Konference r. 2024
• Zpráva z Ústí nad Labem (Procházka) – 29 přenášek,  

88 účastníků, plán do budoucna: dále každoročně 
pořádat.

• Brno s CHS (J. Kozák, Fricová) – bylo více algezio-
logických přednášek, díky propagaci i aktivitě výboru 
SS LB nastal jejich převis. Akce byla hodnocena jako 
kvalitní s ohledem na zmíněné přednášky, kladně 
hodnotíme i organizační zajištění agenturou Ta-servi-
ce. Byl stanoven předběžný termín akce na příští rok: 
10.–12. 4. 2025.      

• NM – konference: plán na listopad 21.–22. FN Motol 
(J. Kozák, Vrba, Machart)

 Prezentován byl orientační plán programu konference  
22. 11. i prekonference 21. 11. (seminář: informační eduka-
ce o programování neurostimulace). V plánu je oslovit ma-
ximálně 2 účastníky z každého Neuromodulačního centra 
na 21. 11. (vzhledem k limitaci počtu osob na workshopu).  
Na vlastní konferenci 22. 11. je osloveno několik speake-
rů. Stále jsou i volná místa pro aktivní i pasivní účast. 

14. Konopí:	novinky,	požadavky	na	změny	Vyhlášky	236/2015Sb 
(Hřib)

 R. Hřib vypracuje tradičně připomínky a komentáře 
k materiálu a návrhy na úpravy a odešle je na příslušný 
odbor MZ ČR.

 Různé: 
• Byl oznámen předběžný rozvrh dnů, program Dialogů 

Bratislava, bez specifikace témat a s určením termínu 
schůze výboru SSLB (viz výše). Ocenění SSLB za 
publikační činnost bude předáno na Dialozích.               

• Na cenu ČLS za publikace za r. 2023 byla přihlášena 
kniha kazuistik (Algeziologie aneb léčba bolesti v ka-
zuistikách), na které spolupracovala i většina členů 
výboru SSLB. 

• Symbol SSLB (skleněná slza). Bylo vytvořeno ně-
kolik nových kusů dle klasického modelu, určených 
pro významné zástupce a propagátory algeziologie.  
Diskutovali jsme konkrétní podmínky jejího udělení. 

• J. Málek informoval členy výboru o nové studii s téma-
tem léčení bolesti pomocí barev a požádal o participaci 
členy výboru. 

• Vrba informoval výbor o aktivitě ČLK, o plánu pořádá-
ní konference s hlavním tématem léčba bolesti. Zatím 
nebyl osloven nikdo z výboru SSLB. Dr. J. Trnka byl 
jako člen výboru ČLK požádán o zjištění fakt o této 
akci a bude dále výbor informovat. 

• Návrh na kandidaturu SSLB a Prahy na kongres 
IASP na rok 2028. Š. Kozák bude pověřen zjištěním, 
zda tato možnost je reálná na IASP kongresu letos 
v Amsterodamu, kde se zúčastní schůze představitelů 
algeziologických společnosti.

• Bude vydána nová edice deníku bolesti od fy Stada, 
který je garantován SSLB (zajišťuje J. Fricová). 

• Vrba upozornil na konání Dialogů o bolesti v Plzni v r. 
2025 a nezbytnost upozornit pořadatele na možnosti 
kolize s konferencemi spřátelených odborností, což 
už se historicky opakovaně stalo. Jedná se zejména 
o termíny konferencí ČSARIM a paliativní medicíny 
(pověřen I. Vrba). 

• Náplast Qutenza je dlouhodobě nedostupná na léko-
vém trhu. Náhrada za ni prakticky neexistuje, byť je již 
vytvořen specifický kód na její použití (N. Popperová). 
J. Lejčko bude pověřen jako farmakolog výboru zjiště-
ním dalších informací. 

Zapsal: MUDr. Ivan Vrba, Ph.D.,  
pokladník SSLB ČLS JEP

Revize textu: doc. MUDr. Jiří Kozák, Ph.D.,  
předseda SSLB ČLS JEP


